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D e Witte, partner bij KroeseWevers  

en tevens docent, ziet het als een 

morele verplichting om het werk van 

Jan op fiscaal terrein te bewaren en verder  

uit te bouwen. “Dat doe ik niet alleen. We 

hebben zoveel actieve, betrokken fiscalisten 

binnen SRA die dat gezamenlijk kunnen 

oppakken en een bijdrage willen leveren.”

VERDER UITBOUWEN KWALITEIT

Het was in 2000 dat De Witte contact opnam 

met SRA met de vraag of hij een bijdrage kon 

leveren aan de Fiscale Commissie. “Ik vind 

het namelijk belangrijk om actief bij te dragen 

aan het verder uitbouwen van de kwaliteit van 

de fiscale praktijk binnen en buiten SRA.”  

Bij de opsplitsing van de Fiscale Commissie 

werd hij voorzitter van de Commissie Kwaliteit 

Fiscaal. In die hoedanigheid is De Witte  

ook betrokken bij het Platform Horizontaal 

Toezicht. 

FISCALE DOMEIN VERDER UITBOUWEN

“Dat bestuurlijke, dat zit echt in mij. Ik wil 

graag zaken in beweging zetten en verder 

brengen”, zegt De Witte. “Voor de komende 

tijd heb ik voor ogen de fiscale praktijk van 

onze SRA-kantoren meer zichtbaar te laten 

zijn. Die fiscalisten verdienen de aandacht en 

ondersteuning vanuit SRA. Ik zou graag zien 

dat er meer samenwerking en kennisdeling 

tussen hen is en ook met organisaties als  

de Belastingdienst, ministeries en andere 

beroepsorganisaties. Jan heeft op een heel 

goede manier het fiscale domein gepositio-

neerd. Door hem is een enorme slag gemaakt 

die we verder kunnen uitbouwen.” 

VERDIEPING FISCALE REVIEW

De Commissie Kwaliteit Fiscaal denkt daarom 

na over een verdieping van de fiscale review, 

met oog voor het bewustzijn dat kwaliteit 

binnen SRA-kantoren altijd op nummer één 

moet staan, of het nou om accountancy gaat 

of om het fiscale domein. “Nu toetsen we  

bij de fiscale review op procedures, waarbij 

we vragen stellen als: ‘Wordt het handboek 

toegepast? Wat is de tone at the top?’  

Toetsen is goed om te voldoen aan een 

bepaalde kwaliteitseis, maar je wilt het toet-

sen ook vooral coachend inzetten, zodat  

een kantoor ervan kan leren en tot een hoger 

kwaliteitsniveau kan komen. We staan dus 

een toetsing voor, waarbij we dieper op  

de dossiers ingaan en waarbij het lerende 

element een belangrijk doel is. Dit voorstel 

willen we binnenkort aan de leden presen-

teren om te kijken wat zij ervan vinden.”

LANG GEKOESTERDE WENS VAN SRA

Een SRA-kantoor dat de eigen kwaliteitsstan-

daard met een coachende en lerende fiscale 

review naar een hoger plan brengt en ook 

meedoet aan horizontaal toezicht (HT), heeft 

voordeel van de differentiatie in toezicht door 

de Belastingdienst. De Witte: “Bij de differen-

tiatie in toezicht stemt de Belastingdienst het 

toezicht namelijk af op het daadwerkelijke 

werk dat door de fiscaal dienstverleners is 

verricht. Dit is een lang gekoesterde wens van 

SRA. Waar er eerst één niveau aan toezicht 

was, zijn er nu bij de doorontwikkeling van HT 

drie niveaus. Het toezicht neemt af naarmate 

je je klant op een hoger niveau voor HT aan-

meldt. Kantoren worden dus extra beloond 

voor de inspanningen van hun kwaliteitsstan-

daard.” En zo zijn er meer wijzigingen die 

ingaan zodra de nieuwe Leidraad Horizontaal  

Toezicht Fiscaal Dienstverleners door de 

Belastingdienst is gepubliceerd. Een andere 

wijziging is bijvoorbeeld dat de HT-convenan-

ten van onbepaalde tijd naar een termijn van 

vijf jaar gaan, waarna er een evaluatiemoment 

komt. SRA zal zo spoedig mogelijk de HT- 

kantoren bijpraten over de wijzigingen en 

gevolgen van de wijzigingen van de door-

ontwikkeling van HT. U hoort hier binnenkort 

meer over.

WEL KRITISCH BLIJVEN

“We zijn als SRA positief over de doorontwik-

keling van HT, maar we moeten wel kritisch 
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HOE KUNNEN WE ONZE  
FISCALE PRAKTIJK SAMEN 

VERSTERKEN?
Het plotselinge overlijden van onze voorzitter Jan Zweekhorst heeft SRA in het hart 
geraakt. We zijn een inspirator met een tomeloze energie en inzet kwijt, maar blijven  
zijn gedachtegoed uitdragen. Op 29 juni jl. is Edwin de Witte gekozen als bestuurslid  

met een fiscale achtergrond. De Witte: “Het is een eer Jan, wat betreft de fiscale  
portefeuille, te mogen opvolgen, maar ik heb er wel een ambivalent gevoel over.  

Het had niet zo moeten zijn.”
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blijven”, zegt De Witte. “Ik had gehoopt dat  

er meer voordelen voor onze SRA-kantoren 

zouden zijn. Als je bijvoorbeeld een verzoek 

voor een fiscale eenheid doet, hoef je in de 

doorontwikkeling van HT niet alle vereiste 

aanvullende informatie mee te sturen en kun 

je administratieve rompslomp verminderen. 

Dat zou nog bij veel meer verzoeken moeten, 

dat mis ik wel een beetje. We moeten kijken 

of we dit soort zaken in de nabije toekomst 

samen met de Belastingdienst kunnen 

oppakken. Dat is ook onze verantwoordelijk-

heid naar de leden.”

CONSISTENT EN EENDUIDIG OVERHEIDSBELEID

Een andere verantwoordelijkheid is die van 

het ronkend laten draaien van de motor van 

het mkb. Daartoe heeft SRA eerder een brief 

naar informateur Mariëtte Hamer gestuurd 

met de oproep, vanuit fiscaal oogpunt, voor 

een eerlijk, innovatief ondernemingsklimaat, 

waarbij er voorzichtigheid moet worden 

betracht bij het verzwaren van de belasting-

druk voor mkb-ondernemers. “We hebben 

behoefte aan een consistent en eenduidig 

fiscaal beleid voor de langere termijn, ook 

vanwege vertrouwen in de overheid”, zegt  

De Witte. “Wij merken dat de complexiteit  

van fiscale wetgeving het bedrijfsleven  

belemmert. Daarom beginnen we in het 

najaar ook een onderzoek naar de gevolgen 

van de huidige, complexe fiscale wetgeving 

voor de groei van het mkb. We willen inzichte-

lijk maken waar de knelpunten voor onder-

nemers zitten, zodat de overheid ziet wat ze 

kan doen om het mkb met fiscale wetgeving 

te ondersteunen en belemmeringen weg  

te halen.” 

BEDRIJFSOPVOLGINGSREGELING

Het mogelijk afschaffen van de bedrijfsopvol-

gingsregeling (BOR) en de daarbij behorende 

doorschuiffaciliteit in de inkomstenbelasting, 

een van de plannen die bij een volgend kabi-

net wellicht aan de orde zal komen, is zo’n 

knelpunt. De BOR moet volgens SRA blijven 

bestaan. Verder liggen de belangrijkste 

beleidsprioriteiten, wat SRA betreft, bij het zo 

spoedig mogelijk vereenvoudigen en aanpas-

sen van het stelsel van heffingskortingen, 

toeslagen en box 3.

FISCALE PRAKTIJK BETER FACILITEREN

“Al met al moeten de fiscaal dienstverleners 

van SRA dus beter gefaciliteerd worden, 

binnen en buiten onze vereniging. In de  

Commissie Kwaliteit Fiscaal en in de Com-

missie Vaktechniek Fiscaal bespreken we  

dan ook hoe we dat gestalte kunnen geven. 

Buiten SRA praten we daar met het ministerie 

van Financiën over, met andere beroepsorga-

nisaties en met de Belastingdienst. Want bij 

die laatste is de organisatie zo groot en ano-

niem geworden, dat het gebrek aan toegan-

kelijkheid ons soms in het werk belemmert. 

Als die menselijke maat en een betere toe-

gankelijkheid meer terugkomen, zijn we voor 

elkaar van grotere waarde. Ik zou graag zien 

dat we onze fiscalisten bij al dit soort onder-

werpen meer betrekken en op die onderwer-

pen meer samenwerken. Zo kunnen we onze 

fiscale praktijk versterken.” 

Het is een eer 
Jan, wat betreft 

de fiscale portefeuille, 
te mogen opvolgen, 
maar ik heb er wel 

een ambivalent gevoel 
over. Het had niet 
zo moeten zijn.

Edwin
de Witte


